

[1]袁书生,张健.通风不良室内火蔓延行为的大涡模拟[J].自然灾害学报,2009,01:1-7.

点击复制

YUAN Shu-sheng,ZHANG Jian.Large eddy simulation of fire spread behavior in an under-ventilated room [J].,2009,01:1-7.

通风不良室内火蔓延行为的大涡模拟 (PDF)

《自然灾害学报》[ISSN:/CN:23-1324/X] 期数: 2009年01期 页码: 1-7 栏目: 出版日期: 1900-01-01

Title: Large eddy simulation of fire spread behavior in an under-ventilated room

作者: [袁书生](#); [张健](#)
清华大学工程力学系, 北京 100084

Author(s): [YUAN Shu-sheng](#); [ZHANG Jian](#)
Department of Engineering Mechanics, Tsinghua University, Beijing 100084, China

关键词: [室内火灾](#); [通风不良](#); [大涡模拟](#); [烟气运动](#); [火蔓延](#)

Keywords: [room fire](#); [under-ventilation](#); [large eddy simulation](#); [smoke motion](#); [fire spread](#)

分类号: TU998.1

DOI: -

文献标识码: -

摘要: 通风不良的建筑物室内发生的火灾具有很大的危害性.采用湍流大涡模拟方法,研究了通风不良室内火灾的烟气运动与火蔓延行为,得到了室内烟气温度、组分浓度、压力和速度等随时间的变化.在通风良好的条件下,计算得到的时均稳态的烟气温度与氧气浓度分布与实验相符合.在通风不良的条件下,模拟得到的烟气瞬时温度随时间的变化也与实验基本相符合,预报出了当氧气浓度消耗到较低程度时,火焰脱离壁面向通风口处移动的现象.

Abstract: Fires in an under-ventilated room pose great hazard.Large eddy simulation was utilized presently to investigate the smoke motion and fire spread in an under-ventilated room.The instantaneous variations of the smoke temperature,species concentration,pressure,and velocity with time were obtained.The calculated distributions of the time-averaged steady temperature and oxygen concentration of the smoke in the well-ventilated room agree with the measured test data.The simulated temperature evolution of the smoke in the unde-rventilated room is in general agreement with the test data.The movement of the flame from the wall to the open slot is correctly predicted when the oxygen concentration in the room falls down to a low level.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(918KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[推荐给朋友/Recommend](#)

统计/STATISTICS

[摘要浏览/Viewed](#) 37

[全文下载/Downloads](#) 23

[评论/Comments](#)



- [1] Sugawa O, Kawagoe K, Oka Y, Ogahara I. Burning behavior in a poorly ventilated compartment fire-ghosting fire[J]. Fire Sci Technol, 9(2):5-14, 1989.
- [2] Morehart J K, Zukoski E E, Kubota T. Characteristics of large diffusion flames burning in a vitiated atmosphere[C]. Proc Third International Symposium on Fire Safety Science. 1992. 575-583.
- [3] Audouin L, Such JM, Malet J C, Casseglan C. Areal scenario for a ghosting flame[C]. Proc Fifth International Symposium on Fire Safety Science. 1997. 1261-1272.
- [4] Bertin G, Most JM, Coutin M. Wall fire behavior in an under-ventilated room[J]. Fire Safety Journal, 2002, 37:615-630.
- [5] Smagorinsky J. General circulation experiments with the primitive equations. The basic experiment [J]. Monthly Weather Review, 1963, 91(3):99-164.
- [6] 周力行. 湍流两相流动与燃烧的数值模拟[M]. 北京:清华大学出版社, 1991.
- [7] 邹高万, 刘顺隆, 周允基, 郜冶. 室内轰燃的大涡模拟[J]. 空气动力学学报, 2006, 24:10-14.
- [8] Raithby G D, Chui E H. A finite-volume method for predicting radiant heat transfer in enclosure with